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كنگره عظيم حج به رغم آنكلله قدمتي حتي بيش از تاريخ اسللام را 
داراسللت، اما در سده های اخير، به واسللطه دخالت هاي حكومت هاي 
طاغوتي و عناصر وابسللته بلله آن از روح حقيقي خود تهي شللده بود 
و علي الخصللوص در يك قللرن اخير با سلللطه وهابيللت تكفيري بر 
حرمين شريفين، اين كنگره عظيم كه بايد وفاق آفرين و وحدت بخش 
جهان اسام و محل حل چالش هاي اساسي مسلمين باشد، به كانون 
تفرقه افكني و كاشتن بذر كينه تكفير تبديل شده بود. تأكيد امام راحل 
عظيم الشأن مبني بر احياي حج ابراهيمي، خصوصاً با تأكيد بر نزديك 
كردن هرچه بيشتر با معارف اسام ناب محمدي )ص( كه در كليت و 
مناسللك آن تجلي مي يافت، روح جديدي در اين فريضه الهي دميد، 
به گونه اي كه اكنون به جرئت مي توان گفت در سه دهه اخير حج تا حد 

زيادي جايگاه حقيقي خود را يافته است. 
بااين حال رژيم آل سعود و دسللتگاه وهابيت تكفيري وابسته به آن در 
آشكار و صهيونيسم بين الملل و نظام سلطه در وراي ماجرا، از اين روند 
راضي نبوده اند و هرازچندگاهي تاش هاي زيادي براي مانع تراشي در 
اين مسير رخ مي دهد. نمونه بارز اين ماجرا را در سال 1366 و در فاجعه 
كشتار حجاج بيت الله الحرام در راهپيمايي برائت از مشركين مي توان 

مشاهده نمود. 
نمونه ديگر اين رويكرد را مي توان در حج خونين و تلخ سللال 1394 
هجري شمسي مشللاهده كرد كه در طي آن هزاران حاجي از سراسر 
جهان و خصوصاً ايران اسللامي، به شللهادت رسلليدند. رهبر معظم 
انقاب اسامي در ديدار امسال با كارگزاران و مسئولان حج فرمودند: 
»فاجعه  مسجدالحرام و منا در سال 94 ]هم[ اين قضيه فراموش شدني 
نيست؛ اين بايد حتماً تعقيب بشود، دنبال بشللود، مجموعه و هيئت 
حقيقت ياب با حضور مدّعي اصلي -كه جمهوري اسامي است- بايد 
تشكيل بشود، بايد به مجامع بين المللي مراجعه بشود، از هرجايي كه 
ممكن است بايد كمك گرفته بشللود تا احقاق حق بشود؛ اينجا ظلم 
بزرگي انجام گرفت. حقّ بزرگ حجّاج بر آن كسللاني كه مسلّط بر آن 
منطقه هستند، امنيت آنها است؛ اين مطالبه  اصلي آنها است. »امن« 
يكي از خصوصياتي است كه خداي متعال براي خانه ي خودش و شهر 
مكه و حرم، معين فرموده است: جَعَلنَا البَيتَ مَثابةًَ للِنّاسِ وَ امَنا؛ همه 
آنجا جمع بشوند و امن باشد، امنيت داشته باشند. امنيت و ايمني مردم 
يكي از اساسي ترين كارها است؛ اين ايمني مراعات نشد. اين، مطالبه 
لازم دارد؛ ايللن، دنبال گيللري لازم دارد؛ از دنبال گيللري از اين قضيه 
خسته نشويد؛ دنبال كنيد، بخواهيد. مسئولين محترم -چه در بعثه، 
چه در سازمان حج، چه در دسللتگاه هاي ذي ربط، وزارت خارجه، قوّه  
قضائيه و ديگران- بايد قضيه را دنبال بكنند. آن طور كه به من گزارش 
كردند، به خانواده هاي برخي از شللهدا كه در آنجا دفن شده اند اجازه 
داده نمي شللود كه حتّي بروند آنجا و قبر عزيزان خودشان و شهيدان 
خودشللان را زيارت بكنند! اين جور نمي شود؛ بايسللتي نسبت به اين 

قضايا كار انجام بگيرد. «
اما فاجعه منا و مسجدالحرام چرا قابل فراموشي نيست؟ در سال 1394 
هجري شمسللي، يكي از تلخ ترين و غمبارترين ادوار اقامه اين فريضه 
رقم خورد و طي دو فاجعه ناگوار هزاران تللن از حجاج بيت الله الحرام، 
به شللهادت رسلليدند. در فاجعه نخست، سللقوط جرثقيل در صحن 
مسجدالحرام به شهادت بيش از 100 نفر از حجاج انجاميد و در فاجعه 
دوم كه بزرگ تر بود، بيش از 7 هزار نفر از حجاج در سرزمين منا گرفتار 
حادثه اي مشكوك شده و در اثر ازدحام و عدم امدادرساني مناسب، در 
حالت احرام به شهادت رسيدند. اين حج تلخ، البته براي ايرانيان تلخ تر 
بود، چراكه كشور ما در صدر فهرست كشورهاي قرباني هر دو حادثه بود 
و حجاج ايراني تلخ كامي از دست رفتن همسفران شان و تبديل شدن 

عيد قربان به عزاي عمومي را از ياد نمي برند. 
بررسللي ها نشللان مي دهد فاجعه منا، مرگبارترين حادثلله در تاريخ 
حج ابراهيمي اسللت. با گذشت سلله سللال از اين فاجعه دهشتناك، 
رژيم آل سعود به عنوان حاكم مسلللط بر حجاز، مسئوليت اين فاجعه 
را نپذيرفتلله و از هرگونه پاسللخگويي به جهان اسللام مي گريزد اما 
امت اسللامي، به خصوص خانواده شهداي منا، فهرسللتي بلندبالا از 
پرسش ها و ابهامات را در ذهن خود دارند و طرح و واكاوي در هر يك به 
كيفرخواستي سنگين عليه اين رژيم ننگين و مسئوليت ناپذير تبديل 
خواهد شللد. در علت وقوع فاجعه منا بايد گفت بر اساس بررسي هاي 
حقوقي مجموع روايات و استنادات شاهدان عيني، فعل مأموران دولتي 
عربسللتان مبني بر انسللداد درهاي خروجي اصلي براي عبور كاروان 
امنيتي، موجللب اين فاجعه شللده و چون مأموران وابسللتگان دولت 

هستند، فعل آن ها فعل دولت محسوب مي شود. 
سهل انگاري و بي تفاوتي مأموران سعودي در برخورد با اين فاجعه هم 
به گفته شاهدان عيني و هم به شواهد فيلم ها و تصاوير موجود، مسلم و 
محرز است. تصاوير شهداي فاجعه نشان مي دهد تعداد زيادي از آن ها 
با لبان خشكيده و عطشان دعوت حق را لبيك گفته اند و اين مطلب با 
توجه به دماي 43 درجه اي روز فاجعه در سرزمين حجاز معنا و مفهوم 
خاص خود را مي يابد.  عاوه بر اين ها گروه هاي امدادي و پزشكي ايراني 
از همان سللاعات اوليه وقوع اين فاجعه، براي كمك به حال مجروحان 
اين حادثه و پس ازآن در بيمارسللتان هاي سللعودي حاضر شللدند تا 
نه تنها به حجاج ايراني بلكه تا حد امكان به مجروحان ساير كشورها نيز 

خدمت رساني كنند، اما با ممانعت مسئولان سعودي مواجه شدند. 
همچنين دستور مسئولان سللعودي مبني بر جمع آوري دوربين هاي 
مداربسللته در محل وقوع فاجعه منا نيز بر عمق شللائبه ها در خصوص 
ماهيت اين حادثه مي افزايد. وقتي اين موضللوع را در كنار اقدام برخي 
مأموران سعودي ها در جمع آوري و ضبط برخي تلفن هاي همراه افراد 
قرار مي دهيم، اين ذهنيت شكل مي گيرد كه سعودي ها چه واهمه اي از 

فيلم هاي ضبط شده مربوط به اين فاجعه دارند؟
همان گونه كلله پيش تر نيز اشللاره شللد، حادثه منللا، خون بارترين و 
مرگبارترين فاجعه تاريخ حج ابراهيمي اسللت و نكتلله قابل تأمل آن 
است كه اين حادثه در عصر رسانه ها و ارتباطات رخ داده، بااين حال در 
بسياري از نقاط دنيا و حتي در كشورهاي غربي، آن گونه كه بايدوشايد 
ديده و شنيده نشللد. اين بدان معناست كه فشللار لابي هاي پنهان و 
آشكار سعودي ها و متحدانشان و نيز تطميع رسانه ها با پترودلارهاي 
سللعودي، عماً فاجعه را به سانسللور كشانده اسللت.  از جمله حقوق 
كنسولي شناخته شده، دسترسي به اجساد و اجازه انتقال آن به كشور 
متبوع اسللت. بااين حال در روزهاي نخست، بناي سللعودي ها بر آن 
بود كه كل شهداي منا را بدون سللروصداي رسانه اي در مكه به خاك 
بسپارند و مستندات موجود نشان مي دهد در روزهاي نخست نيز فاز 
اول اين تصميم اجرايي شده و شتاب زده چند صد تن از پيكرهايي كه 
به دليل نگهداري نامناسب و غيراصولي در كانتينر نگهداري مي شد، 
به خاك سپرده شده است. پس از هشدار رهبر معظم انقاب اسامي به 
سعودي ها، در خصوص عمل به وظايف خود در قبال پيكر، ناگهان ورق 
برگشت و آن ها مجبور به پذيرش نظر مسئولان ايراني و خانواده هاي 
شهدا شللده و البته با فرازوفرود زيادي پيكرها را به جمهوري اسامي 
ايران تحويل دادند.  اكنون در آستانه دهم ذي حجه و عيد سعيد قربان، 
سه سال از فاجعه تلخ و غمبار منا مي گذرد و به بهانه هايي همچون قطع 
روابط ديپلماتيك ميان ايران و سعودي، هيچ گونه پيشرفتي در پيگيري 
حقوقي فاجعه و شهداي آن مشاهده نمي شللود. در دومين و سومين 
سالگرد فاجعه منا، تنها مسئول عالي رتبه اي كه از شهداي مظلوم منا 
و مسجدالحرام، ياد نمود، شخص رهبر معظم انقاب اسامي حضرت 
آيت الله خامنه اي )مدظله العالي( بود و با تأسف بايد گفت ديگر مسئولان 
بالاتفاق اين شهروندان مظلوم ايراني را از ياد بردند. گويي مظلوميت 

شهداي مكه و منا پاياني ندارد. 

محمدجواد اخوان

پیام رهبر معظم انقلاب به حجاج بیت الله الحرام 

سياست امريکا جنگ افروزي و کشتار مسلمانان  به دست يکديگر است

حضرت آيت الله خامنه اي، رهبر معظم انقلاب 
اسللامي در پیامي به حجاج بیت الله الحرام، 
تعییلن يلك میعلادگاه دائملي بلراي انجام 
فريضه حج را نمادي براي وحدت مسللمانان 
و امت سلازي اسلام دانسلتند و با اشلاره به 
سیاسلت جنگ افروزانله امريلكا در میلان 
مسلمانان تأكید كردند: بايد با هوشیاري اين 
سیاست شیطاني را خنثي كرد و حج و برائت 
از مشركان، زمینه سلاز اين هوشیاري است. 
به گزارش پايگاه اطاع رسانی دفتر مقام معظم 
رهبري، متن پيام رهبر انقاب اسامي كه صبح 
ديروز حجت الاسام والمسلللمين قاضي عسكر، 
نماينده ولی فقيه و سرپرسللت حجاج ايراني آن 
را در صحراي عرفات قرائت كرد، به اين شللرح 

است: 

بسم الله الرّحمن الرّحيم
و الحمد لّله و الصّاهًْ علي رسوله المصطفي و آله 
الاطهار الابرار و صحبه الاخيار. قال الّله تعالي:  وَ 
اذَِّن فيِ النّاسِ باِلحَجِّ يأتللوك رِجالًا وَ عَلي كلِّ 
ضامِرٍ يأتينَ مِن كللِّ فَجٍّ عَميقٍ   ليِشهَدوا مَن لافِ لعَ 

لهَُم وَ يذكرُوا اسمَ اللهِ في ايَامٍ مَعلومات. 
اين آهنگ عرشي همچنان دل ها را فرامی خواند 
و از فراز قرن ها و دوران ها، بشريت را به گردآمدن 
بر محور توحيد دعوت مي كند. همه آحاد انسان، 
مخاطب اين فراخوان ابراهيمي و مفتخر به آنند؛ 
اگرچه گوش هايی آن را نشنوند و دل هايی زير 
حجاب غفلت و جهالت، از آن محروم بمانند، و 
اگرچه كسللاني صاحيت ورود در اين ضيافت 
جهاني و هميشگي را در خود فراهم نكنند و يا به 

هرجهت توفيق آن را نيابند. 

    وحدت زمان و مكان راز اصلي حج
اكنون شللما از اين موهبت برخوردار گشته و در 
وادي امن ميهمانسراي الهي قدم نهاده ايد. عرفات 
و مشللعر و منا، صفا و مروه و بيت، مسجدالحرام 
و مسللجدالنّبي، جاي جاي همه اين مناسللك و 
مشللاعر، هريك قطعه اي از زنجيللره معنويت و 
عروج روحي براي حج گزاري اسللت كه قدر اين 
توفيق را دانسته و از آن براي طهارت خود بهره 
گيرد و براي بقيه عمر خود توشلله بردارد. نكته 
مهمّي كلله هر انسللان انديشلله ورز را كنجكاو و 
حسّللاس مي كند، تعيين يك ميعللادگاه دائمي 
براي همه مردم و همه نسل ها و در همه سال ها، 
در يك نقطه معين و در يك محدوده زماني واحد 
اسللت. اين وحدت زمان و مكان، يكي از رازهاي 
اصلي فريضه حج اسللت. بي شك يكي از برترين 

مصداق ها براي »ليِشهَدوا مَن لافِ لعَ لهَُم« همين 
ديدار ساليانه آحاد امّت اسامي در كنار خانه خدا 
است. اين، رمز وحدت اسامي و نماد امّت سازي 
اسام اسللت كه بايد در زير سللايه بيت الّله قرار 
داشته باشللد. خانه خدا متعلقّ به همگان است: 

سَ لواءَّْ العلاكفُ فيهِ وَ الب لاد. 
     اتحاد مسللمانان، منطق آشلكار و زبان 

رساي حج
حج، در اين مكان و در اين محدوده زماني، هميشه 
و در همه سللال ها، با زبان رسللا و منطق آشكار، 
مسلمانان را به اتحّاد فرا مي خواند و اين در نقطه 
مقابلِ خواست دشمنان اسللام است كه در همه 
دوران ها و به ويژه در اين دوران، مسلللمانان را به 
صف آرايي در برابر يكديگر تشللويق مي كرده اند 
و مي كنند. امروز بلله رفتار امريكاي مسللتكبر و 
جنايتكار بنگريد. سياست اصلي آن در برابر اسام 
و مسلمين، جنگ افروزي است. خواست و تاش 
خباثت آلود آن، كشتار مسلمانان به دست يكديگر 
اسللت. ظالماني را به جان مظلوماني انداختن، از 
جناح ظالم پشللتيباني كردن، به دست او جناح 
مظلوم را بي رحمانه سللركوب كردن، و آتش اين 
فتنه هولناك را همواره تيز و تند كردن. مسلمانان 
بايد هشيار باشند و اين سياست شيطاني را خنثي 
كنند. حج زمينه ساز اين هشللياري است، و اين 
است فلسللفه برائت از مشللركان و مستكبران در 
حج. ياد خدا روح حج است. در همه حال دل های 
خود را با اين باران رحمت، زندگي و نشاط بخشيم 
و توكل و اعتماد به او را كه اصل و سرچشمه قدرت 
و شكوه و عدل و زيبايي است، در دل خود ريشه دار 
كنيم. دراين صورت بر كيد دشمن پيروز خواهيم 
شد. حجّاج عزيز! دعا براي امّت اسامي و مظلومان 
را در سوريه و عراق و فلسطين و افغانستان و يمن 
و بحرين و ليبي و پاكسللتان و كشمير و ميانمار و 
ديگر نقاط فراموش نكنيد و قطع دست امريكا و 
ديگر مستكبران و ايادي آنان را از خداوند بخواهيد. 

والسّام عليكم و رحمة الله
سيدعلي خامنه اي- ۲۸ مردادماه1397- مصادف 
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رئیس قوه قضائیه:  
قول مي دهيم 

در برخورد با مفاسد کوتاهی نشود 
رئیس قوه قضائیه با بیان اينكه دستگاه قضايي از گذشته در خط مقدم 
برخورد با مفاسد اقتصادي بوده است، به مردم، مسئولان، كارشناسان 
و دلسوزان كشور اطمینان داد كه قوه قضائیه به دور از فضاسازي هاي 
رسلانه اي و جنجال هاي تبلیغاتي، قاطعانه و در عین حال قانوني و 
عادلانه به پرونده های اخیر مفاسلد اقتصادي رسلیدگي مي كند تا 
هم مفسدان به اشد مجازات برسلند و هم در حق كسي ظلم نشود. 
به گزارش اداره كل روابط عمومي قوه قضائيلله، آيت الله آملي لاريجاني 
در جلسه مسئولان عالي قضايي به اقدامات دستگاه قضايي در برخورد با 
مفاسد اقتصادي اخير اشاره و تصريح كرد: دستگاه قضايي حسب وظيفه 
ذاتي و استجازه اخير از مقام معظم رهبري، در حال انجام اقدامات مهمي در 
برخورد با مفاسد اقتصادي است. وي افزود: فعاً چهار شعبه دادگاه نيز به 
صورت ويژه براي رسيدگي به اين پرونده ها تشكيل شده است. بيش از 30 
كيفرخواست آماده ارجاع به دادگاه است و 1۲0 متهم نيز در بازداشت به سر 
مي برند. البته به دنبال اين هستيم كه محاكمه افراد مرتكب جرايم بزرگ تر 
در اولويت باشد. آيت الله آملي لاريجاني با اشاره به تاش هاي معاون اول 
قوه قضائيه، دادستان كل كشور و دادستان تهران در نظارت بر رسيدگي به 
اين پرونده ها، از برخي سوء برداشت ها ابراز تأسف و خاطرنشان كرد: واقعاً 
انسان احساس مي كند كه گاهي در سخنرانی ها و مقالات و اظهارنظرها، 
افراط وتفريط عجيبي صورت مي گيرد و سللخناني ناشللي از جهل بيان 
مي شود. آملي لاريجاني با بيان اينكه متأسفانه برخي افراد بدون آنكه هيچ 
ورود و اشرافي به موضوعات داشته باشند، اقدام به تخريب دستگاه قضايي 
مي كنند، تأكيد كرد: اجازه دهيد دستگاه قضايي با ظرفيت ها و امكانات 
خود، رسيدگي عادلانه داشته باشد. كساني در اين بازار متاطم ارز و امور 
مالي، سوءاستفاده كرده اند كه بايد به اشد مجازات برسند و كار ما هم يافتن 
اين افراد و برخورد با آنهاست اما نبايد به صرف ايراد اتهام، به كسي ظلم 
كنيم. دستگاه ما يك دستگاه عدالت محور است و غايت قضاي اسامي نيز 
عدالت است. بنا نيست به كسي ظلم شود. مقام معظم رهبري در موردي 
فرمودند مراقب باشيد در گيرودار اين مسائل، به كسي ظلم نشود. رئيس 
قوه قضائيه اضافه كرد انتظار اين است كه به دستگاه قضايي اعتماد شود 
و خاطرنشان كرد: شايد در اطاع رسانی ضعف هايي وجود داشته باشد اما 
اين نافي رسيدگي ها نيست. برخي در صداوسيما، روزنامه ها و سايت ها به 
گونه اي القا مي كنند كه گويي دستگاه قضايي به تازگي برخورد با مفاسد 
اقتصادي را شروع كرده است. اين چه سخن خافي است؟ قوه قضائيه از 
گذشته در خط مقدم مبارزه با مفاسد اقتصادي بوده است و در حال حاضر 
نيز با توجه به شرايط خاص كشور كه دشمن به جنگ اقتصادي و رواني روي 
آورده است، به صورت ويژه و با تمركز امكانات، با كساني كه از اين شرايط 
سوء استفاده مي كنند و انبارهاي چندصدهزار تني از كالاهاي احتكارشده 
دارند تا در زمان خود به مردم فشللار وارد كنند، برخورد مي كنيم. آملي 
لاريجاني بار ديگر بر برخورد سريع، قاطع و شللجاعانه اما در عين حال، 
عادلانه و متقن با مفاسللد اقتصادي تاكيد كرد و گفت: هيچ حد و مرزي 
جز رعايت شرع و قانون در برخوردها قائل نيستيم و خطوط قرمز توهمي 
را نمي پذيريم. رئيس قوه قضائيه با اشاره به سخنان رهبر معظم انقاب بر 
ضرورت تدبير مسئولان براي حل مشكات مردم تأكيد كرد و گفت: ما به 
مردم قول مي دهيم كه دستگاه قضايي در برخورد با مفاسد كوتاهي نكرده 
و نخواهد كرد منتها بايد اجازه داد كلله يك فضاي معقول ديني، قانوني، 
حقوقي و قضايي بر رسيدگي ها حاكم باشد، نه افراط وتفريط. ما بايد خط 
مستقيم را كه خط موازين شرعي، قانوني و حقوقي است، طي كنيم و مجرم 
را هم به اشد مجازات برسانيم اما از دلسوزان و مديران نظام هم مي خواهيم 
كه سخنان متين و بر اساس ضوابط به زبان بياورند تا فضاي رسيدگي ها 

مشوش نشود. 
 

رئیس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس: 
امريکا در تمام جبهه ها

 از ايران  شکست خورده است
امريكا در تمام جبهه ها از جمهوري اسلامي ايران شكست خورده و 
به بهانه هاي مختلف در صدد مقابله با پیشرفت انقلاب اسلامي است. 
به گزارش دفاع پرس، سللردار بهمن كارگر رئيس بنياد حفظ آثار و نشر 
ارزش هاي دفاع مقدس در چهارمين گردهمايي تخصصي ويژه روساي 
زنان ادارات كل استان هاي بنياد حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس، 
گفت: در رسانه ها و شبكه هاي اجتماعي ضدانقاب به اصل انقاب اسامي و 
اينكه انقاب اسامي و نظام اسامي چه كرده است، بسيار پرداخته مي شود. 
اين در حالي است كه انقاب اسامي به كشور آبرو داده و مردم و كشور ايران 
را از يك عقب افتادگي تاريخي و از ذلت به يك كشللور آبرومند و با عزت 
تبديل كرده است. وي افزود: طي 40 سال گذشته، انقاب اسامي به مانند 
خورشيد تابان در دنيا مي درخشد و به اذعان تمام دشمنان قسم خورده اين 
ملت، ايران نه تنها به يك قدرت منطقه اي، بلكه به يك قدرت جهاني تبديل 
شده است. امروز جمهوري اسامي به الگويي موفق براي كشورهاي جهان 
اسام و كشورهايي كه به دنبال آزادي و استقال هستند، تبديل شده است 

و اين كشورها از ايران الگوبرداري مي كنند. 
سردار كارگر با اشاره به تحريم هاي كشور، افزود: 40 سال است كه استكبار 
ما را تحريم كرده است؛ ولي كشور پيشرفت كرده است. وي با بيان برخي 
مشكات كشور در حوزه اقتصادي گفت: امروز وضعيت ما بهتر است يا در 
زمان جنگ؟ امروز فشار بر كشور بيشتر است يا در زمان دفاع مقدس اين 
فشارها بيشتر بود؟ در آن دوران كشور زير موشك  باران دشمن قرار داشت 
و خزانه كشور نيز خالي بود، انبارهاي گندم نيز در حال خالي شدن، بود؛ اما 
هم اكنون در حال پيشرفت هستيم. رئيس بنياد حفظ آثار و نشر ارزش هاي 
دفاع مقدس مشكل امريكا با ايران را برجام و حقوق بشر ندانست و ادامه 
داد: مشللكل اصلي امريكا با جمهوري اسامي پيشللرفت كشور در همه 
حوزه هاست. امريكا و كشللورهاي هم پيمانش در كليه جبهه ها از ايران 
شكست خورده اند. سوريه، لبنان، افغانستان و غزه از جمله مناطقي هستند 
كه در آن ها پوزه امريكايي ها به خاك ماليده شده است. وي با بيان اينكه 
امريكايي ها با اصل نظام مقدس اسامي مشكل دارند، گفت: مشكل آن ها 
با ولايت فقيه در ايران، ارگان هايي مانند سپاه و بسيج در كشور و در يك 
كلمه مشكل آنها با دستاور هاي انقاب اسامي است. اصل اسام و صراط 
مستقيمي كه توسط حضرت امام )ره( در كشللور پايه ريزي شده است و 
حركت انقابي و مديريت جهادي از ديگر موضوعاتي است كه امريكايي ها 
با آن مشكل دارند. وي با بيان اينكه امروز جمهوري اسامي مسير زيادي 
را طي كرده و نزديك قله است، ادامه داد: مردم و جوانان ما در مقابل همه 
توطئه ها موفق بوده اند و رسيدن به شعار هايي مانند »استقال، آزادي، 
جمهوري اسامي« هزينه دارد، كه ملت ما اين هزينه را پرداخته اند. كارگر 
با اشاره به مذاكرات هسته اي و برجام تأكيد كرد: پيش از مذاكرات، رهبر 
معظم انقاب خطوط قرمز را بيان كردند؛ رئيس جمهور نيز گفتند كه اگر 
رهبري اين ضوابط را مشخص نمي كردند، ما امتيازات بيشتري مي داديم. 
بايد به مردم آگاهي داده شود تا همه نسبت به وظايف خود پاسخگو باشند. 
اگر تدبير، عمق نگري و آينده نگري مقام معظم رهبري نبود، كشور تا الان 

درگير چند جنگ بزرگ شده بود. 

       سپاه نیوز: سردار سرلشكر پاسدار محمد باقري، رئيس ستاد كل 
نيروهاي مسلح در پيامي درگذشت مرحوم هادي شمخاني، برادر امير 

دريابان علي شمخاني دبير شوراي عالي امنيت ملي را تسليت گفت. 
        ايرنا: غامحسين اسماعيلي، رئيس كل دادگستري استان تهران 

از برگزاري علني دادگاه اسفنديار رحيم مشايي خبر داد. 

ژه
وی

احتکارچیاسنادومدارک! 
نيمه شب يك شنبه بود كه محمود صادقي، نماينده اصاح طلب 
مجلس در توئيتي تهديد به افشاگري در مورد پرونده صندوق 
ذخيره فرهنگيان و بانك سللرمايه كرد. ايللن تهديد به دليل 
دستگيري يكي از فعالان توئيتري اتفاق داد. محمود صادقي 
نوشت: »شايد باز بيتوته كنان خرده بگيرند كه اين وقت شب 
در توئيتر چكار ميكني؟! راستش از خبر بازداشت نادر فتوره چي 
خواب از سرم پريده؛ دوباره به جاي فساد و فاسد، افشاگر فساد را 
زندان كردند! اگر تا ظهر فردا شكايت از او را پس نگيرند، جزئيات 

پرونده صندوق ذخيره فرهنگيان را منتشر خواهم كرد. «
اين مدل تهديد و افشاگري البته عجيب بود. اگر محمود صادقي 
اسناد و مداركي در مورد پرونده بانك سرمايه دارد كه لازم است 
افكار عمومي در جريان آن قرار بگيرند، چرا تاكنون منتشر نشده 
است؟! از طرفي آيا يك نماينده مجلس قانوناً اجازه انتشار تحقيق 

و تفحص منتشر نشده را دارد؟!
روز دوشنبه  صادقي مداركي را كه قول داده بود، منتشر كرد. 

نمودارهايي كه تا حدي نشللان مللي داد در تحقيق و تفحص 
مجلس از بانك سرمايه چه اطاعاتي به دست آمده است و نام 
يك تهيه كننده سينما هم آن ميان به چشم مي خورد. نامي كه 
از ابتداي انتشار اخبار پيرامون صندوق ذخيره فرهنگيان وسط 
بود. نادر فتوره چي هم اشاره اش به همين مشكوك بودن پول 
سرمايه گذاری چند فيلم در سينماي ايران بود كه گويا با شكايت 

تهيه كننده مربوط منجر به بازداشت وي شد. 


برجاممارا»تیتریک«کرد،بساست!
» برجام دستاوردي نداشته اسللت.«  اين گزاره اي است كه 
ماه هاسللت حاميان برجام هم آن را دريافته اند و براي همين 
كه شديداً براي برجام دستاوردتراشي مي كنند. همين سال 
گذشته و زماني كه دولت داعش از بين رفت، موجي از تحليل 
سازي ها در رسانه هاي اصاح طلب نوشته شد تا از بين رفتن 
دولت داعش را بلله برجام ربط بدهد! حالا بي دسللتاوردي و 
تاش براي دستاوردتراشي براي برجامي كه قرار بود مشكل 

تورم، ركود، ازدواج، مسكن و آب خوردن مردم را حل كند، به 
جايي رسيده كه مي توان آن را در ستون طنز رسانه ها منتشر 
كرد. در تازه ترين اين دستاوردتراشللي ها   با روزنامه اعتماد 
دستاورد جديدي را رونمايي كرده است. اين روزنامه از قول 
مصاحبه شونده ای می نويسد: »در موضوع برجام مسئولانی 
پاي ميز مذاكره رفته و امتيازاتي گرفتلله و امتيازاتي دادند. 
حداقل دستاورد اين مسللئولان آن است كه ايران نزديك به 
چهار سللال تيتر يك اخبار دنيا بود و اين يك افتخار بزرگ 
اسللت... به نظر من برجام از موضوعات به شللدت قابل دفاع 
اسللت.« چندي پيش آقاي روحاني گفته بللود كه »برجام 
پيروزي اخاقي ما بود«. و شبيه تيمي بود كه مي بازد و بعد 

مي گويند ما اخاق را رعايت كرديم!
از برجامي كه قرار بود فتح الفتوح باشد، كاپ اخاقش به ما رسيد 
و ما تيترِ يك دنيا شديم! حالا روشن نيست با اين همه! دستاورد 
چرا باز هم اصاح طلبان دنبال مذاكره با امريكا هستند. قرار است 

دستاوردتراشي هاي بيشتري كنيم؟!

سپاه پاسلداران انقلاب اسللامي در بیانیه اي 
با محكومیت شلديد برخي شلعارها و دسلت 
نوشلته ها در تجمع اخیر طلاب و روحانیون در 
مدرسله فیضیه قم، هرگونه دخاللت اين نهاد 
در فراينلد برگزاري مراسلم را تكذيلب كرد. 
به گزارش روابط عمومي كل سپاه ؛ در اين بيانيه با 
اشاره به انتساب برخي حواشي تجمع پنج شنبه ۲۵ 
مردادماه 97 طاب و روحانيون حوزه هاي علميه 
در مدرسه فيضيه قم به سللپاه، تصريح شده است: 
سپاه پاسداران انقاب اسامي با محكوميت شديد 
برخي شعارها، دست نوشته ها و پاكاردهاي تجمع 
اعتراضي روحانيون و طاب در قم، هرگونه دخالت 
اين نهاد درفراخوان، دعوت سللخنران و برگزاري 
اين مراسم را كه بر اساس قرائن و شواهد موجود به 
صورت خودجوش برپا شده است، تكذيب و اعام 
مي دارد: » سللپاه هيچ گونه برنامه اي براي حضور 
كاركنان خود در اين مراسم نداشللته است«. اين 
بيانيه افزوده است: سپاه پاسداران انقاب اسامي 
همان گونه كه در بيان فرماندهان و مسئولان ارشد 
و نيز مواضع رسمي خود اعام داشته است،  با نصب 
العين قرار دادن منويللات و رهنمودهاي حكيمانه 
رهبر معظم انقاب اسامي و فرماندهي كل قوا امام 
خامنه اي عزيز)مدظله العالي(، حمايت، همكاري و 
كمك به دولت محترم براي رفع مشكات اقتصادي 
و معيشتي مردم را فريضه اي غفلت ناپذير دانسته 
و همه امكانات و ظرفيت هاي خود را در اين مسير 
مبارك بسلليج كرده اسللت. اين بيانيه در پايان با 
تكريم جايگاه والاي مرجعيت و تأكيد بر اهميت و 
ضرورت حفظ حرمت و احترام مراجع عظام  تقليد، 
حفظ وحدت و يكپارچگي ملي را عامل سربلندي 
ايران اسللامي براي عبور از شرايط خطير كنوني 
قلمداد و خاطرنشان كرده است: پاسداران انقاب 
اسامي و آحاد ملت شريف، مؤمن و انقابي ايران بر 
اساس باورهاي ديني و معرفتي و آموزه هاي تاريخي 

خود هرگز اجازه نخواهند داد عللده اي با خروج از 
موازين شللرعي و اخاقي و بازي كللردن در زمين 
معاندين نظام اسامي، اسللباب نگراني و آزردگي 
خاطر شريف مراجع عظام تقليد و حوزه هاي علميه 

را فراهم سازند. 
 آيت الله ناصر مكارم شلليرازي از مراجللع تقليد روز 
گذشته در بيانيه اي با اشاره به برگزاري تجمع طاب 
حوزه علميه قم گفت: در شرايط حساسي كه در آن 
قرار داريم، تضعيف حوزه علميه و مرجعيت و تهديد 

رئيس جمهوري بر اسللاس چه ضابطه اي بوده؟ اين 
بيانيه مي افزايد: متأسفانه جمعي از طاب و اساتيد را به 
آنجا دعوت كرده بودند تا درباره مسائل اقتصادي مردم 
صحبت كنند، سپس ورق برگشت، گوينده اي را كه 
هيچ اطاعي از وضع حوزه هاي علميه شيعه نداشت، 
دعوت كرده و بدترين اهانت ها را بلله حوزه علميه و 
مراجع شيعه كرد و پاكاردي را در دست گرفتند كه 
رئيس جمهوري محترم را تهديد به مرگ مي  كرد و 
اعتراف ضمني به مطالب ديگري داشت. آيت الله مكارم 

شيرازي در اين بيانيه خطاب به مسئولان حوزه علميه 
گفته است: آنها بايد روشن سازند كه اين برنامه زيانبار با 
اجازه چه كسي صورت گرفته و مسئولان محترم سپاه 
نيز روشن سازند، آيا با اجازه آنها گروهي از سپاهيان در 

اين برنامه شركت داشته اند؟!
در بخش ديگللري از ايللن بيانيه آمده اسللت: اگر 
گروهي از طاب و اسللاتيد مي خواستند نسبت به 
برنامه هاي اقتصادي انتقاد كنند، مانعي نداشللت 
كه با بيان منطقي سللخنان خللود را بازگو كنند و 
راهكار برون رفت نشللان دهند، چه كساني دستور 
داشتند افتخارات شيعه را به اين آساني زير سؤال 
ببرند و دشمن را كه گفته تا مرجعيت و عاشورا در 
ميان شيعيان وجود دارد، نفوذ در انقاب اسامي 
ممكن نيست، خوشحال كنند؟ خداوند همه ما را 
به راه راست هدايت فرمايد. همچنين آيت الله نوري 
همداني از ديگر مراجع تقليد صبح ديروز در سخناني 
در مشهد در واكنش به اين اتفاق اظهار كرد: بخشي 
از سخنان سللخنران و بعضي از شعارها نادرست و 
موجب تأسف بود و اجازه نخواهيم داد كسي خدمات 
مراجع و علما بزرگ و حوزه علميه را زير سؤال ببرد. 
و از مسللئولان محترم حوزه می خواهم كه سريعاً 

موضوع پيگيري شود. 
آيت الله سلليداحمد خاتمي، عضو شللوراي عالي 
حوزه هاي علميه هم در گفت وگو بللا ايرنا با تاكيد 
بر پيروي حوزه از مراجع عظام تقليد اظهار داشت: 
حوزه هاي علميه زير نظللر مراجع عظام تقليد كه 
از جمله آنها، مقام معظللم رهبري )مدظله العالي( 
هستند، اداره شللده و مي شللود. بنابراين، صداي 
مراجع عظللام تقليد، صللداي حوزه اسللت و بايد 
مواضع حوزه را با آن شناخت. بر اين اساس، بيانيه 
دلسللوزانه و دردمندانه حضللرت آيت الله العظمي 
مكارم شيرازي و بيانات روشنگرانه آيت الله العظمي 
نوري همداني مورد تأييد بنده بوده و از اين موضع، 

حمايت مي كنم. 

 مراجع تقلید و سپاه 

حواشي تجمع اعتراضي قم در فیضیه را محكوم كردند

 نماي نزدیک

     سايت جماران آتش بیار معركه!
 سللايت جماران در دو روز گذشللته با انتشللار مصاحبه ها و مطالب مختلف پيرامون تصوير 
پاكارد مطرح شده از تجمع مدرسه فيضيه قم، موضوع تشكيك در فوت هاشمی رفسنجانی 
را به صورت گسترده مطرح می كند و به گونه ای همسو با معاندين، آتش بيار اين موضوع در 

رسانه ها شده است. 


